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НЙ сдружението м тттзаттш КИЮРИТШ ш и ш 
Р е д а к т о р ъ : Д. Д И М И Т Р О В Ъ , Варна 

Всички ржкописи и писма по експедицията на вестника да се изпращатъ до книжарница Димитровъ — Варна. 
Всички суми за вестника да се изпращатъ до секретарь-касиера на Съюза - София. За обявления се плаща 2 лв. на кв. см. 

ПРИМЕРЕНЪ КОНГРЕСЪ 
\ , Така може да се нарече 
i тазигодишниятъ конгресъ. 

Присжтствуваха надъ 150 
; души членове отъ разните 
| краища на страната. Всички 
; обладани отъ единъ духъ 
I на взаимно доверие, тър-
' пимость, дисциплина и же

лание за работа. Единъ срав-
', нително голЪмъ дневенъ 
; редъ, маса решения отъ 
: най-сериозенъ за кнйжарс-

кото съсловие характеръ. 
* И всичко това можа да се 
'-- премине само въ единъ день! 
; Никой не верваше, че това 

ще може да се направи. 
Особено като се имаше 

. предъ видъ бъбривостьта 
' на книжаря и големите не-
! доразумения, които сжщест-

вуватъ тукъ или тамъ. 
Духътъ на пълна взаим-

ность и съзнанието за един
ството на ,книжарскитБ ин-

..тереш, .и л^уждата- отъ се
риозни и добре обмислени 
решения облада конгреса 
още отъ самото му начало 
и не го напустна до край. 
Взимаше се думата по всич
ки въпроси,- правеха се на
пъни, ясни и кратки, да се 
налучкатъ най-добрите ре
шения, небивала активность 
отъ страна на всички при-
сжтствующи. Това бе наис
тина единъ делови, единъ 
примеренъ конгресъ. 

Дано този духъ не на-
пустне книжарството презъ 

- целата година, дано той 
дЕЗЗ^^ь^^-З^ 5 5 3 ' 

витае и надъ бждащите ни 
конгреси, 

Направимъ ли го, кни-
мжарството ще превъзмогне 
ного скоро бедите, които 

еж го налегнали днесь, ще 
стане за примеръ на всички 
съсловия и ще заеме съ 
достойнство високоблаго-
родната си и културна про
фесия. 

* * 

На следния день една 
група отъ около 40 души 
конгресисти, начело съ г. 
Розенбергь, направихме раз
ходка до книжната фабрика 
въ Белово. Екскурзиянтите 
беха посрещнати извънред
но любезно и разведени изъ 
всичките части на фабри
ката отъ неколцина вода
чи, които обясняваха ВСЕКИ 
моментъ отъ фабрикацията 
на хартията.-Впечатленията 
ни отъ всичко видено еж 
толкова силни, че ни ка-
ратъ да благоговеемъ предъ 
усилията и жертвите, кои
то еж пласирани тукъ отъ 
създателите и уредницигвна 
това грамадно предприятие. 

Следъ това на гостите 
бе сервиранъ богатъ обедъ 
усладенъ отъ неочаквано 
добре уредената духова му
зика отъ самите работници 
подъ диригентството на чу
дно енергичния и предпри-
емчивъ административенъ 
директоръ на фабриката. 

ПРОТОКОЛЪз 
на И общо годишно събрание на Сдружението на книго-v 
издатели и книжари въ България, станало на 30. VII. 1933 г. 

Заседанието се откри въ 9 
часа сутриньта въ приежтетви-
ето на 130 души членове отъ 
Председателя г. Милошъ Да-
новъ. Той съ нъколко хубави 
думи и з т ъ к н а постигнатото 
презъ течение на годината и 
поздрави членовете съ добре 
дошли. По негово предложе
ние се избра конгресно бюро 
въ съставъ: председатель Ив. 
Площаковъ, подпредседатель 
В. Даскаловъ и /секретари Ив. 
Кръстевъ отъ Мездра и Н. Да-

««овъ отъ Русе. 
^' По предложение на предсе
дателя почете се съ ставане 
н Д крака паметьта на почи
налите презъ тая година съ
юзни членове: Бочо Рачевъ 
отъ Ловечъ, Н. Иоцовъ отъ 

.Оръхово и Т Т. Джамджиевъ 
отъ София. 

Секретарь-касиерътъ на сдру
жението г. Хр. М. Мчшковъ 
прочете отчета на Управител
ния съветъ за изтеклата 1932/33 
год. и отговора на КНИЖНИТЕ 

Секретарьтъ на Контролния 
съветъ г. Добри Будуровъ про
чете доклада на съвета за при
ходите и разходите на сдру
жението. 

Пристжпи се къмъ 
приемане правилника 

на сдружението. Докладва г. 
Димитровъ отъ Варна. 

На първо четене се прие 
безъ никакви разисквания. На 
второ четене станаха кратки 
разисквания по нъкои пара
графи и се приеха следните 
измънения: § 12 се прие съ 
следнята добавка: Тамъ кжде-
то числото на книжаритв е 
по-малко отъ 3, тв ставатъ 
членове на най-близкото маст
но книжарско сдружение, 

§ 18 се прие като вмвсто 
думитв „библиотечни" се по
стави „прочитни" и .админи
стративна околия" — „районъ" 
а следъ думите „учебни посо
бия" да се постави въ скоби 
за пояснение „училищни по
магала' 

на МВСГНИТБ сдружения". 
На трето четене правилни-

кътъ се прие безъ измънения. 
Следобедното заседание се 

откри отъ подпредседателя г. 
В. Даскаловъ въ 4 часа сл. пл. 

Докладчикътъ на комисията 
по отчета и бюджета 

г. Ив. Пенчевъ предложи след
нята резолюция: 

Годишното събрание на сдру
жението на книгоиздатели и 
книжари въ България конста-
тирва: 

1. Двйностьта на Управител
ния и Контролния съвети презъ 
течение на първата година е 
напълно —оврлителна. 

2. Уд< ва! редактирането 
на книж , :ия вестникъ и по
желава щото въ бждаще той 
да стане седмичникъ, като або
намента му бжде 50 лв. Чле
новете да го получаватъ без
платно. • 

3. Замолва бждащия управи-
теленъ съветъ да бжде по-
бързъ при произвеждане ан
кети, когато* стане нужда. За 
спешность анкетьрите да се 
назначаватъ отъ близките пун
ктове. Въ случай на доказано 
провинение, ра^носкигкла ан
кетата да остав^атъ въ тяжесть 
на провинените/. 

4. Възлага на Управителния 
съветъ, съ съдъйствието на 
Търговския съюзъ, да направи 
постжпки за регламентиране 
на книжарската търговия: 

5. Поради усилената писме
на работа на секретарь-каси
ера, препоръчва да му се наз
начи плащанъ цомощникъ. За 
изтеклата година на секр.-ка-
сиерътъ да се даде едно въз
награждение отъ 6,000 лв. 

6. Особено внимание обръ
ща на новия законопроектъ 
на М. Н. Пр. за създаване уче
нически кооперации при всъ-
ко училище. Замолва общото 
събрание да избере една 5 
членна комисия, която да се 
яви при г. Министра на На
родното Просвещение и му 
изтъкне зловрвдното влияние 
на тоя родъ кооперации. 

7. Препоржчва най - бързо 
уреждане въпроса за членува
не на КНИЖНИТЕ складове и 
книгоиздателите на прочитни 
книги въ сдружението. 

Следъ кратки разисквания 
горнята резолюция на комиси
ята се прие единодушно и се 
освободиха отъ отговорность 
управителния и к о н т р о л н и я 
съвети. 

Докладва се и се прие след
ния бюджетъ за идната година: 

Приходъ 

ГОЛ. И ОТГОВОРа ма к п ч т л п ш ,- .„ .„ . ._ . 
складове за влизането имъ въ § 19 се прие съ добавката н и всички книжари, членове 

Огь чл. вносъ 
„ реклами 
„ глоби 
„ абонаментъ 

Разходъ: 
За вестника 

„ канцеларски 
„ секр.-касиеръ 
„ анкети 
„ Търг. Съюзъ 
„ пощенски 
„ разни 

Непредвидени 
остатъкъ 

86000 
10000 
10000 

3600 
109600 

31000 
5000 

18000 
10000 
2000 

10000 
5000 

10000 
18600 

лв. 
п 
ш 
If 

лв. 
1» 

и 
» 
» 
м 
И 

п 
п 

«rtmru/AUUATD. 
109600 

По отношенията ни съ 
книжнитЪ складове 

г. Димитровъ предложи след
нята резолюция, приета еди
нодушно: 

Общото годишно събрание 
посръща съ радость съгласие
то на КНИЖНИТЕ складове 
да влвзатъ въ контактъ съ 
насъ, приема по принципъ 
твхното предложение и възла
га на управителния съветъ, 
усиленъ съ 3 книжари отъ 
София, да влезе веднага въ 
разбирателство съ твхни пред
ставители за да се уговорятъ 
подробностите на съвмвстната 
ни работа. 

По,точка разни докладва г 
Димитровъ. Следъ кратки ра 
зисквания по всеки пунктъ 
приеха се следните решения: 

1. По ученическите коопе
рации: Натоварва се управи
телния съветъ да приготви ед
но обстойно изложение про-
тивъ техъ и подсиленъ отъ 
представители на търговския 
съюзъ да го поднесе въ Мин. 
на Нар. Просв., централната 
кооперативна банка, управит. 
съвети на учителските съюзи 
и ако стане нужда и на бюро
то на Камарата. 

б) На сжществующигв и на 
евентуалните бждащи учени
чески и училищни кооперации 
никой книгоиздатель или склад 
не бива да дава учебници и 
материали, сжщо така никой 
книжарь не може да имъ да
ва учебници. 

2. За кооперации, бакал-
ници и др . такива: Никой 
книжарь, билъ той представи-
тель или подпредставитель, не 
може да дава подъ никакви 
условия учебници на селски 
кооперации, бакали и др. та
кива. 

3. По работното време: Да 
се направятъ постжпки предъ 
Министерството на Търговията 
работното време въ книжарни
ците да бжде: презъ зимата 
7-1 и 2-7, презъ лвтото 7-1 и 
3-9, а презъ с е з о н а отъ 
15 IX до 15 XI да бжде сво
бодно. Да се даде право на 
местнитв инспектори по тру
да въ съгласие съ мест
нитв книжарски сдружения да 
корегиратъ така определеното 
работно време. 

4. По вересиите; Общото 
годишно събрение реши да 
се избьгватъ по възможность 
вевкакви вересии; 

5. По изменение правил
ника за издаване учебници: 
натоварва се управителния съ
ветъ да проучи добре въпроса 
и да паправи постжпки предъ 
М. Н. П. за измвняването му 
въ духа на добре разбраните 
интереси на книгоиздатели, кни
жари и на учебното дело. 

6. По отношенията ни съ 
Търговския с ъ ю з ъ : Натовар
ва се Управителния съветъ да 
влезе въ връзки съ Упр. Съ
ветъ на Търговския сгюзъ за 
да се уформи членуването на 
общото ни сдружение въ Съ
юза, както и на местните кни
жарски сдружения въ местни
те търговски дружества. 

7. По изменение на устава: 
'Въ съгласие съ писмото на 

КНИЖНИТЕ складове за твхното 
членуване въ сдружението, как
то и за членуването на кни
жаритв, които не се занима-
ватъ съ учебници, натовари се 
управит. съветъ да приготви 
нужднитв изменения на уста
ва, като ги предвиди въ днев
ния редъ на идното общо го
дишно събрание. 

8. По създаване посмърт
на каса: Управителния съветъ 
да натовари една комисия отъ 
вещи л и ц а за изработване 
единъ проектъ за основаване
то на една посмъртно или 
подъ друга форма взаимно-
усигурителна каса при сдру
жението. Окончателното учре
дяване на тая каса да се пос
тави въ дневния редъ на ид
ното год. събрание. 

9. З а издателите на кан
целарски формуляри: Нато
варва се Упр. съветъ да пока
ни писмено издателитв на кан
целарски формуляри да влв
затъ въ сдружението и да про-
даватъ СВОИТЕ издания само 
чрезъ книжаритв, като преста-
натъ да работятъ съ общини и 
училища, било направо, било 
чрезъ свои пжтници. На нару
шителите да се наложатъ съ
ответни санкции. 

Съ това се изчерпи дневния 
редъ на второто общо годиш
но събрение. Пристжпи се къмъ 
изборъ на нови управителни 
тела. Съ тайно гласуване се 
избраха: 

Управителенъ съветъ: 
Милошъ Дановъ, Хр. Хаджи-

евъ, Т. Сииджирджиевъ, Ст. 
Атанасовъ, X. Мишковъ, Д. Пав-
ловъ отъ Перникъ и Р. Чипевъ. 

Запасни: С Василевъ отъ 
Пловдивъ, Д. Златевъ отъ Со
фия и В. Даскаловъ отъ Шуменъ 

Контролна комисия: 
Добри Будуровъ отъ Чер-

венъ Брвгъ, Хр. Челебиевъ и 
Вл. Джамджиевъ отъ София. 

Запасни: Ив. Площаковъ отъ 
София и Н. Даковъ отъ Русе. 

Дисциплинаренъ еждъ: 
П. Мартулковъ и Цв. Чола-

ковъ отъ София, 
Запасни: Д. Ивановъ огь Гор. 

Орвховица; 

СЗТЧЕ I сз 
Колеги делегати, 

Управителниятъ съветъ на 
Сдружението Ви представя на 
обежждане следния отчетъ за 
изтеклата 1932/933 с ъ ю з н а 
година: 

Нашето Сдружение на кни
жари и книгоиздатели е най-
новото професионално сдруже
ние въ България. Знаете, че 
то се основа миналата година 
на 10 юлий. 

Предисторията н а нашето 
Сдружение е кратка. Книжа
ритв въ България еж правили 
неколко пжти опити да се ор-
ганизиратъ. Те неколко годи
ни имаха даже и книжарски 
съюзъ съ свой вестникъ и ре
довни конгреси. Но те рабо
теха осамотено — безъ кни
гоиздателите и безъ КНИЖНИ
ТЕ складове, т. е. безъ онези 
два клона на общата книжар-
ска търговия, безъ които е не* 
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мислимо съществуванието на 
книжаря детайлистъ. Тогава се 
мислеше, че сдружените кни
жари детайлисти требва съ 
борба да извоюватъ за себе 
си облаги отъ книгоиздателитв 
и КНИЖНИТЕ складове. НЬкол-
когодишниятъ опитъ на тая 
сепаративна организация не 
даде резултати. Огтукъ лесно 
се дойде до съзнанието, че 
трите разклонения на профе
сията: книжари, книгоиздатели 
и книжни складове иматъ въ 
голяма степень общи интере-
реси и че тези общи интереси 
могатъ да бждатъ охранявани 
само чрезъ обща организация. 

а) R общи еж интересите 
ни къмъ държавата, подъ пъл
ния контролъ на която се е 
развивала и развива учебни-
карската търговия; 

б) Общи еж интересите ни 
къмъ държавната власть, коя
то чертае стопанските рефор
ми, нЪкои отъ които доста бо
лезнено засътатъ всички ни, 
кокто еж преснитЪ случаи съ 
вносните мита, акцизите, огра
ничение на вноса, нормиров-
ката на хартията, допущане на 
търговия въ училищата и въ 
учрежденията и пр; 

в) Общи интереси имаме 
къмъ училища, читалища, кул
турни, държавни и общински 
учреждения, защото тв всички 
еж клиенти и на книжаря, и на 
книгоиздателя, и на книжния 
складъ; 

г) Общи интереси имаме и 
помежду си, защото сме кли
енти едни на други: книжари
те на книгоиздателитЬ, а ед
ните и другите — на книжни
те складове. 

Ето защо въ редовете на 
сегашната наша организация 
требва да се наредятъ и оста
налите вънъ отъ нея книжни 
складове съ книжаригв папе-
таристи. 

Тукъ му е местото да Ви 
съобщимъ, че за привличане 
на книжните складове въ на
шата организация Управ. съ-
ветъ е направилъ досега след
ното: 

Устрои една обща конфе
ренция, на която приежтетву-
ваха представители почти на 
всички книжни складове въ 
България и много книжари 
отъ С о ф и я и провинцията. 
Следъ добре аргументирания 
рефератъ на колегата Дим. 
Димитровъ КНИЖНИТЕ складове 
беха поканени да се изкажатъ. 
Те всички единъ по единъ за
явиха, че ще влезатъ въ на
шата организация. Поискаха, 
обаче, предварително да се 
споразум-вятъ какъ да влезатъ: 
поединично ли, или всички 
вкупомъ. Веднага следъ кон
ференцията тв се съвещава-
ха и решиха: ще си образу-
ватъ отделно дружество само 
на ангросистигЬ книжни скла
дове и настоятелството на тях
ното дружество ще влезе въ 
разбирателство съ нашия Упра-
вителенъ съветъ. Това не 6 t -
ше въ хармония съ тяхната 
категорична декларация, даде
на предъ конференцията, но и 
това не , стана — такова дру
жество гв не образуваха. От
делни членове отъ Управитрл-
ния съветъ еж имали нвколко 
срещи съ представители на 
Софийски и провинциални скла
дове, а въ предвечерието на 
конгреса — имъ пратихме и 
писмена покана. 
. Въ резултатъ на тЬзи пос-
тжпки получи се на 28 този 
месецъ едно еднообразно пис
мо подписано отъ всички скла
дове. Условията, които поста-
вятъ КНИЖНИТЕ складове за 
влизането си въ нашето Сдру
жение могатъ да бждатъ база 
за споразумение. 

Другата деятелность на на
шата организация и частно на 
Управителния съветъ, охарак-
тезирана на кратко, е следнята: 

1. Ние сме още въ периодъ 
на организиране, на вжтреш-
но уреждане и заздравяване, 
уставътъ ни, следъ щателно 

проучване отъ властте , бъше 
утвърденъ едва на 5 май т. г. 

2. Поради ТЕЗИ причини и 
не можахме да организираме 
по-рано издаванею на вестни
ка. А той е много необходимъ, 
ще бжде живо звено между 
отделните членове на Слру-
жението; ще бжде огледало на 
общия съюзен ь животъ; ще 
бжде борецъ за постигане це
лите и задачите на професия
та. По този въпросъ Управи-
телниятъ съвегь възложи на 
Дим. Димитровъ отъ Варна да 
редактира 3 броя до конгреса. 
И това стана. За идната годи
на Ви представяме бюджетъ 
за 24—25 броя отъ вестника 
съ общия бюджето-проектъ на 
Сдружението. 

3. Ц е л и т е на н а ш е т о 
С д р у ж е н и е не еж изпуска
ни изъ предвидъ нито за единъ 
моментъ отъ Управителното 
твло. По първата наша цель: 
„Насърдчаване и подпомагане 
издаването и продажбата на 
добри и полезни български 
книги", както и по третата: 
„Да действуваме и сътрудни-
чимъ за регламентиране на 
книжарската търговия", не сме 
направили почти нищо, защо
то цвлото ни внимание бъше 
ангажирано за догонване най-
главната цель, а именно: „Да 
запазимъ добре• разбраните 
интереси на книжарите". 

4. Д е ф е к т и т е в ъ у ч е б -
н и к а р с к а т а т ъ р г о в и я , 
намалиха до минимумъ. Три 
еж стимулите, които направи
ха това преобразование и ко
ито ще преродятъ напълно 
нашето книжарско съсловие: 
а) съзнанието, че плодовете 
отъ ВСЕКИ трудъ требва да ос-
танатъ за автора на този трудъ 
и за неговото семейство; б) 
срамътъ отъ безогледна кон
куренция в) з а к р е п н а л а т а 
ввра въ СИЛИТЕ на собствената 
ни професионална организация. 
Тези три стимула се зародиха 
и зрьятъ въ душата на всеки 
книжарь. Нашето Сдружение 
е най благоприятна почва за 
това. Въ това направление има 
да се работи още и ще рабо-
тимъ планомерно и тактично, 
като пръскаме всички здраво
то семе на търпимость, коле-
гиалность и сговоръ. 

5. А н к е т и и н а к а з а 
ния . Анкетите които напра
вихме за париране на посоче
ните дефекти и за откриване 
на ВИНОВНИЦИТЕ, дадоха много 
добри резултати. Такива анке
ти сме направили на 12 места, 

По-строги наказания не сме 
налагали, защото се ржково-
дихме отъ желанието ВСБКИ 
да дойде самъ до съзнанието 
да не вреди на колегата си, 
защото вреди преди всичко 
на себе си. Съ лично въздей
ствие и съ непрестанна корес
понденция, съ телеграми и те
лефонни разговори Управител
ния съветъ не е преставалъ 
презъ цълата година, да буди 
това съзнание, както специално 
у провинилит-fe се членове, та
ка и у всички сдружени книжари 

6. У пр а в и т е л н и я т ъ съ
в е т ъ , контролната комисия 
и двамата членове на дисци
плинарната комисия еж засе
давали винаги заедно, заедно 
еж следили живота на органи
зацията и въ общи заседания 
еж чертали директивите на но
вото сдружение. Такива засе
дания сме имали 24. 

7. Секретарь-касиерската и 
канцеларската работа е воде
на отъ колагата Хр. Мишковъ. 
Презъ отчетната година еж по
лучени 905 писма и бб теле
грами, а еж изпратени 836 пис
ма и 36 телеграми, имали сме 
8,телефонни разговори. Изпра
тени еж окржжни, изложения, 
покани, проакто-устави, устави 
и др. въ 22,700 екземпляри. 

8. П р о с в е т н о т о м и н и 
с т е р с т в о и н и е . Знаете, че 
учебникътъ е подъ пълния и 
строгъ контролъ на държавата 
<— контролъ върху цената, ка
чеството и количеството на 

учебниците Поради това.упрп-
вителниягь' съветъ е билъ въ 
контактъ съ министерството на 
народното просвещение: 

а) При министъръ Мурави-
евъ б-Ьше намалена цената на 
учебниците въ отделенията и 
цената на всички прогимнази
ални учебници отъ 2.70 на 2 
лева. Това стана по единъ 
най скандаленъ начин>, защо
то законопроектътъ имъ за 
държавенъ монополъ на учеб
ниците билъ готовъ и нуждно 
имъ беше да компрометиратъ 
предъ обществото и книжари 
и книгоиздатели. 

б) Следъ идването на власть 
на министъръ Бояджиевъ, ние 
имаме неговото съгласие да се 
ревизира цената поне на про
гимназиалните учебници чрезъ 
една комисия отъ вещи хора, 
между които да има предста
вители отъ търговско-индустри-
алната камара, търговския съ-
юзъ, Държавната печатница, 
печатарския съюзъ, Сдружени
ето на книгоиздателитв и кни
жа ритв. 

в) Сегашниятъ министъръ се 
вслуша въ нашето законно 
оплакване противъ вересиите 
и издаде окржжното, което сте 
чели въ брой 1 на вестник». [ 

г) Предъ сжщия министъръ 
тр-вбва да се яви делегация 
пратена отъ конгреса, която 
да иска изхвърляне отъ зако
нопроекта предвиждането да 
има ученически кооперации въ 
ВСБКО училище, каго антипе-
дагогично^ противоречаще на 
закона за кооперациите. 

д) Сжщата делегация треб
ва да предяви искане за по-ко
ренно и по-справедливо коре-

|гиране на правилника за учеб-
ниците, като се възстанови и 
конкурса и се намалятъ брой

к и т е на одобрен.ите учебници 
по единъ предметъ и въ единъ 
класъ',(отделение). 

7) З а к о о п е р а ц и и т е . У-
правителниятъл съветъ заедно 
съ контролната/ комисия, чле
новете на д и с ц и п л и н а р н и я 
еждъ и всички книгоиздатели 
еж противъ сжществующигв и 
проектирани у ч и л и щ н и и 
у ч е н и ч е с к и ; к о о п е р а ц и и . 

Сжщите, обаче, не могатъ 
да се откажатъ да работятъ 
съ заварените отъ сдружение
то кооперативни книжарници. 

8) Новоосновани такива кни-
жарски кооперации ще бж
датъ приемани за членове са
мо отъ годишните общи съ
брания (конгресите). 

9 ) С ъ с т а в ъ на с д р у ж е 
н и е т о . Членували еж презъ 
отчетната година 235 книжари 
и 12 книгоиздатели. Отъ техъ 
е получена, като членски внос
ки сумата 99,600 лева, а еж 
изразходвани 70991 лв. 

За ннижнитЬ 
складове 

На 26 VII. т. г. Упр. съветъ 
е отправилъ д о всички 

книжни складове въ стра
ната следното писмо : 

На конференцията отъ кни
жари, книжни складове и кни
гоиздатели, станала на 28 май 
т. г. въ София, Вие заявихте, че 
ще влезете въ Сдружението на 
книжарите и книгоиздателите 
и тамъ съ общи усилия ще 
се чертаятъ постепенно онези 
мерки, които еж отъ еднакъвъ 
интересъ за толкозъ близките 
по работа професии: книжари 
и книжни складове. 

Следъ много ясно и силно 
посочената нужда отъ общо 
разбирателство по този въп
росъ, готовностьта на всички 
книжни складове да влезатъ 
въ нашето сдружение беше 
заявена най-категорично. Оста
ваше неразрешенъ въпросътъ 
— по единично ли да влезете 
или едновременно всички. 

На съвещанието, което еж 
имали представителите на кни
жните складове веднага следъ 
закриването на конференция
та, е било решено: книжните 
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складове да образуватъ на пър 
во време отделно Д Р У » * ™ 
и неговою настоятелство да 
заработи заедно съ настоятел
ството на нашето сдружение 
а следъ една или двегодишна 
такава работа ще се реши обе
динението на двете близки про
фесии въ една обша такава. 

Освенъ, че този пжть води 
къмъ цельта много бавно и съ 
големи завои, но той има и 
главния недостатъкъ, че при 
него оставатъ вънъ отъ двегв 
организации онези клиенти на 
книжните складове, които сега 
не еж въ нашата организация 
и които ще могатъ да влезатъ 
въ нея само заедно съ скла
довете. 

На нашето годишно събра^-
ние, което ще стане на 30 юлий 
т. г.' въ София, ще бжде сло-
женъ на разискване и този 
вьпросъ, следъ като докладва
ме за направеното"до сега. Же
ланието на целото сдружено 
книжарство е да бждете и Вие 
между техъ въ техната профе
сионална организация. Огъ то
ва вевки книженъ складъ само 
ще спечели, защото уставътъ 
на нашето сдружение ще бжде 
допълненъ така, както го ис-
катъ добре - разбраните инте
реси и искрени отношения меж
ду книжари и книжни складо
ве и защото всеко решение съ 
материални последици ще се 
взима само отъ хората, които 
еж преко заинтересувани. Де-
могогията и заблудата ^ема 
да бждзтъ допуснати въ никой 
случай въ живота на сдруже
нието. 

Апелираме и ние отъ името 
на всички книжари въ царство
то — елате между насъ, за да 
можемъсъобщи усилия да за
пазимъ плодовете на Вашия 
и нашъ трудъ въ по-големъ 
размеръ и за по-дълго време. 

Очакваме отговора Ви и Ви 
поздравяваме. 

На 28.V1I Управ. съветъ по
учи следното пис^о, подписа

но отъ всички складов. 
Съобщаваме Ви, че долупод

писаните ангросисти на книж
ни, канцеларски и училищни 
материали, напълно съзнаваме 
необходимостьта отъ стабили-
зирване и заздравяване на кни-
жарското съсловие въ Бълга-, 
рия и се тури редъ въ книжар
ската търговия и като обеж-
дихме желанието на книжар-
ското сдружение, изказано въ 
последнята конференция въ 
свръзка съ общото положение, 
взехме следното решение: 

1. Съгласни сме да се присъе-
динимъ временно къмъ сдру
жението на книгоиздателите и 
книжарите въ България, като 
си запазваме правото въ раз
стояние на една година, следъ 
като видимъ резултата отъ 
взаимната ни работа, да уста-
новимъ при взаимно съгласие, 
онази форма на окончателно 
присъединяване, която да бжде 
най-удобната за случая. 

2. Сдружението на книгоиз
дателите и книжарите за Бъл
гария да приеме сжщо така 
временно за членове всички 
ония книжари и книжаро-пе-
чатари, съ които работимъ 
днесъ, безъ това да имъ дава 
право на привилигировани раз
пространители на учебници. 

3. Ние, въ съгласие съ сдру
жението, ще спремъ да даваме 
материали на такива книжари 
и книжаро-печатари, които оче
видно и доказано продаватъ 
по начинъ, който уврежда ин
тересите на членовете. 

4. Сдружението на книгоиз
дателите и книжарите въ Бъл
гария требва да прилага санк
циите, предвидени въ неговия 
уставъ еднакво и за запазване 
на нашите интереси за : . 

а) Редовно уреждане на смет
ките веднага следъ получава
не стоката; ако е*уговорено въ 
брой да се преведе сумата вед
нага, ако е уговорено въ по-
чекъ, полиците да се подпис-
ватъ и връщатъ незабавно при 
спазване уговорените срокове 

Брой 4. 

ЗА ИЗПЪЛНЕНИЕ 
Съгласно решенията , на 

конгреса , всички членове 
е ж длъжни веднага дашз-
пълнятъ следното: j 

1. Още на. втория ЛДЙНЬ 
с л е д ъ получаването на^то-
зи брой отъ вестника най-
стариятъ повъзрасть"пред. 
ставитель въ всеки градъ 
свиква на заседание Други-
•ГБ представители отъ града 
на съвместно заседание~за 
изработване списъка на под* 
представителите въ района 
си . Два деня следъ това 
свикватъ на съвместно за
седание всички книжари 
отъ района си — предста
вители, подпредставители и 
други — за да образуватъ 
местно книжарско сдруже
ние . '•.-'' '•-•'^ 
Тамъ кждето има образу-
вани местни сдружения,, та
зи формалность е вече^из-
вършена . V * 

Единъ преписъ отъ спи
съка на членовете ще се 
изпратятъ и въ редакцията. 

2. Най-късно д о 5 септем-
врий ценоразписа требвала 
б ж д е окончателно приеть 
отъ местното сдружение. 
Преписъ отъ него се изпра
ща за сведение на Упр. съ
ветъ . '^:h^V-

3 . Книжаригв , които иеж 
по единъ или двама въ-да-
д е н ъ районъ още съ полу
чаването на този брой съоб-
щаватъ на най-стария пред-; 
ставитель въ най-удобния 
за т е х ъ пунктъ, че ще чле-
нуватъ въ техното-местно; 
сдружение и го замолватъ' 
да бждатъ редовно канени 
на общите му заседания. 
Присжтствието имъ наетия 
заседания не е .задължи
телно . Длъжни еж,.-. обаче, 
да изпълняватъ ..решения^ 
та имъ . 

4. Всеки подпредстави-
тель е д л ъ ж е н ъ веднага да 
д а д е на едного отъ-j пред
ставителите въ своя районъ 
поржчка за учебниците, ко
ито ше му бждатъ нуждни 
поне за първо време . Пред-
ставительтъ е длъженъ vW> 
1. IX. да препрати тия по-
ржчки , било по ОТДЕЛНО, 
било сумирано, заедно съ 
своите поржчки , за изпъл
нение . Отстжпката на под-
представителите се опреде
ля отъ Упр. Съветъ, :,нани-
нътъ на плащането требва. 
да се уреди направо между 
представители и подпред
ставители. 

б) Стока по изпълнена по
ржчка, предварително удобре-
на отъ книжара, не може да 
бжде повърната обратно. 

в) Поржчки, дадени веднажъ 
на изпълнение, не бива да се 
анулирватъ по-късно безъ ува
жителни причини. 

5. Ние сме съгласни да на-
правимъ най-възмъжното и въ 
най-късъ срокъ да се спре 
продажбата не ученически ма
териали на не книжари, ако 
книжарите осигурятъ пласи-
мента на тези материали чрезъ 
техъ и ако сжщите се съгла-
сятъ да правятъ своите покуп
ки само отъ ония складове, 
които еж се присъединили 
къмъ сдружението и се зани-
маватъ изцело съ чисто кни
жа реки артикули. Ако не ку-
пуватъ книжа реки материали 
отъ кинкалеристи, случаййй 
продавачи, комисионери, Ч'Ш-
ди фабрики и отъ местни про
изводители направо. «й1 

Като се съгласяваме при 
горните условия да се присъ-
единимъ временно къмъсдру. 
жението, ние сме напълно ye t -
рени, че при една лоялна и 
взаимна подръжка, може да 
се очакватъ само добри ре
зултати и едно пълно заздра
вяване на целото книжарско 
съсловие, 

Печатница „Взаимностъ" Ив. Пройковъ — Варна 


